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ÄRENDELISTA
§1 Godkännande av föredragningslistan
§2 Gallra och avverka skog nära tunnelbanestation 

Svedmyra för att skapa trygghet
§3 Rusta upp någon av de två fotbollsplanerna i 

Tallkrogen
§4 Regler och taxor för upplåtelse av och 

nyttjanderättsavtal för förvaltningens lokaler på 
Aktivitetshuset Tuben och Mötesplats Fagersjö

§5 Uppföljning av kommunala vård- och 
omsorgsboenden – Veckobo

§6 Uppföljning av kommunala vård- och 
omsorgsboenden – Ängsö

§7 Ärende utgår
§8 Tertialrapport 2 2019
§9 Svar till Arbetsmiljöverket efter utförda inspektioner 

inom äldreomsorgen
§10 Styrkraft i funktionshinderspolitiken (SOU 2019:23)
§11 Långsiktighet och stadga i arbetet framåt – en 

myndighet för romska frågor
§12 Övergång till digital huvudakt inom socialtjänsten, 

överförmyndarverksamhet och kommunal hälso- och 
sjukvård

§13 Regional överenskommelse om samverkan vid 
utskrivning från sluten hälso- och sjukvård i 
Stockholms län

§14 Svar från trafiknämnden om snöröjning och 
halkbekämpning i Fagersjö för att kollektivtrafiken ska 
kunna fungera

§15 Protokoll från pensionärsrådet den 16 september 2019
§16 Protokoll från rådet för funktionshinderfrågor den 16 

september 2019
§17 Stadsdelsdirektörens beslut enligt delegering och 

övriga anmälningsärenden
§18 Nämndens frågor och information från förvaltningen
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§ 1
Godkännande av föredragningslistan 

Beslut 
Stadsdelsnämnden fastställer den av ordföranden föreslagna 
föredragningslistan för sammanträdet.
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§ 2
Gallra och avverka skog nära tunnelbanestation 
Svedmyra för att skapa trygghet 
Inlämnat medborgarförslag, för nämndens ställningstagande
FAR 2019/418

Beslut 
Stadsdelsnämnden uppdrar åt förvaltningen att bereda ett 
medborgarförslag från Joakim Hallin om att gallra och avverka 
skog nära tunnelbanestation Svedmyra för att skapa trygghet.

Sammanfattning av ärendet 
Joakim Hallin har lämnat in ett medborgarförslag om att gallra och 
avverka skog nära tunnelbanestation Svedmyra för att skapa 
trygghet.

Förvaltningen föreslår att nämnden ger förvaltningen i uppdrag att 
bereda förslaget.

Förslag till beslut
Ordföranden Lars Jilmstad (M) yrkade att nämnden skulle bifalla 
förvaltningens förslag.
 
Beslutsgång
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag.

Handlingar i ärendet
 FAR 2019/418-4 (Godkänd - R 1) Gallra och avverka skog i 

Svedmyra - anmälan av medborgarförslag - tjut
 FAR 2019/418-1 Gallra och avverka skog nära 

tunnelbanestation Svedmyra för att skapa trygghet. 
Medborgarförslag (1/2)

 FAR 2019/418-1.1 Medborgarförslag - Trygghetsskapande 
åtgärder: Gallra och avverka skog vid T-Svedmyra (2/2)
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§ 3
Rusta upp någon av de två fotbollsplanerna i Tallkrogen 
Svar på medborgarförslag
FAR 2019/268

Beslut 
Stadsdelsnämnden avslår ett medborgarförslag från Stefan Lindberg 
om att rusta upp någon av de två fotbollsplanerna i Tallkrogen.

Sammanfattning av ärendet 
Stefan Lindberg har lämnat in ett medborgarförslag om att en av de 
två bollplanerna i närheten av Tallkrogens skola ska rustas upp med 
konstgräsbeläggning för att göra bollplanen mer attraktiv.

Förvaltningen tycker att det är positivt att öka attraktiviteten och 
användandet av bollplanerna. Bollplanen som ligger invid 
Tallkrogens skola är flitigt använd och är relativt nyligen upprustad. 
Om bollplanen i parken skulle rustas upp med konstgräs skulle det 
troligen öka användandet.

Det finns dock flera skäl till att det inte är lämpligt att förse den 
med konstgräs. De tyngst vägande skälen är att konstgräs sprider 
mikroplaster till naturen, att anläggningskostnaden är hög och att 
det skulle göra det omöjligt att genomföra nämndens beslut om att 
bollplanen ska spolas som skridskobana, då konstgräset skulle 
skadas av plogningen.

Förslag till beslut
Ordföranden Lars Jilmstad (M) yrkade att nämnden skulle bifalla 
förvaltningens förslag.
 
Beslutsgång
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag.

Handlingar i ärendet
 FAR 2019/268-7 (Godkänd - R 1) Medborgarförslag 

fotbollsplaner Tallkrogen tjut
 FAR 2019/268-2 Medborgarförslag om att rusta upp någon 

av två bollplaner i Tallkrogen

Sida 6 (32)



Farsta stadsdelsnämnd Protokoll nr 4/2019

2019-09-26

§ 4
Regler och taxor för upplåtelse av och nyttjanderättsavtal 
för förvaltningens lokaler på Aktivitetshuset Tuben och 
Mötesplats Fagersjö 
FAR 2019/430

Beslut 
Stadsdelsnämnden fastställer regler och taxor för upplåtelse av och 
nyttjanderättsavtal för lokaler på Aktivitetshuset Tuben i Farsta 
centrum och Mötesplats Fagersjö enligt förvaltningens förslag. 
Taxorna justeras årligen enligt kommunfullmäktiges beslut om 
taxor för idrottsnämndens lokaluthyrning.

Sammanfattning av ärendet 
Förvaltningen upplåter lokaler på Aktivitetshuset Tuben i Farsta 
centrum och på Mötesplatsen i Fagersjö. De lokaler som för 
närvarande kan erbjudas är mötesrum, danslokaler och replokaler. I 
dagsläget finns olika rutiner för upplåtelser men det saknas formella 
regler. I och med att antalet förfrågningar och bokningar har ökat 
ställer det högre krav på tydlighet och att det finns en enhetlighet. 
Förvaltningen har därför utarbetat ett förslag till regler och taxor för 
lokalerna.

Lokalerna föreslås kunna upplåtas till föreningar, organisationer, 
boende i Stockholms stad, kommunfullmäktiges politiska partier, 
förvaltningar i Stockholms stad och kommersiella aktörer under 
vissa förutsättningar. De föreslagna avgifterna följer till 
övervägande del idrottsnämndens taxor. Alla arrangemang ska vara 
alkohol- och rökfria.

Förslag till beslut
Ordföranden Lars Jilmstad (M) yrkade att nämnden skulle bifalla 
förvaltningens förslag.
 
Beslutsgång
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag.

Handlingar i ärendet
 FAR 2019/430-1 (Godkänd - R 1) Regler och taxor för 

lokaler TJUT
 FAR 2019/430-2 (Godkänd - R 1) Regler och taxor för 

lokaler BILAGA
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§ 5
Uppföljning av kommunala vård- och omsorgsboenden – 
Veckobo 
FAR 2019/428

Beslut 
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens redovisning av 
uppföljningen av Veckobo vård- och omsorgsboende.

Sammanfattning av ärendet 
Alla vård- och omsorgsboenden följs upp årligen. När det gäller de 
kommunalt drivna boendena ansvarar stadsdelsnämnden för 
uppföljningen. Förvaltningen redovisar nu årets uppföljning av 
Veckobo vård- och omsorgsboende i Hökarängen.

Boendet är litet med endast elva platser. Bedömningen är att det till 
övervägande del uppfyller de krav som ställs för att ha 
förutsättningar att ge en säker vård och omsorg av god kvalitet.

Förslag till beslut
Ordföranden Lars Jilmstad (M) yrkade att nämnden skulle bifalla 
förvaltningens förslag.
 
Beslutsgång
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag.

Handlingar i ärendet
 FAR 2019/428-1 (Godkänd - R 1) uppföljning veckobo - tjut
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§ 6
Uppföljning av kommunala vård- och omsorgsboenden – 
Ängsö 
FAR 2019/427

Beslut 
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens redovisning av 
uppföljningen av Ängsö vård- och omsorgsboende.

Sammanfattning av ärendet 
Alla vård- och omsorgsboenden följs upp årligen. När det gäller de 
kommunalt drivna boendena ansvarar stadsdelsnämnden för 
uppföljningen. Förvaltningen redovisar nu årets uppföljning av 
Ängsö vård- och omsorgsboende i Farsta strand.

Boendet är ett litet med endast tretton platser. Bedömningen är att 
det till övervägande del uppfyller de krav som ställs för att ha 
förutsättningar att ge en säker vård och omsorg och av god kvalitet.

Förslag till beslut
Ordföranden Lars Jilmstad (M) yrkade att nämnden skulle bifalla 
förvaltningens förslag.
 
Beslutsgång
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag.

Handlingar i ärendet
 FAR 2019/427-1 (Godkänd - R 1) uppföljning Ängsö
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§ 7
Ärende utgår 
 
Förvaltningen hade inför sammanträdet meddelat att ett ärende 
utgår
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§ 8
Tertialrapport 2 2019 
FAR 2019/385

Beslut 
1. Stadsdelsnämnden godkänner tertialrapport 2 för 2019.
2. Nämnden begär budgetjustering för ökade kostnader för 

avskrivningar om 1,6 mnkr samt för internränta om 0,1 
mnkr.

3. Nämnden begär budgetjustering om 0,1 mnkr för 
omkostnader som avser städning i samband med avhysning 
på parkmark.

4. Nämnden begär budgetjustering om 0,4 mnkr för faktiska 
kostnader för kommunalt bostadstillägg för personer med 
funktionsnedsättning.

5. Nämnden begär stimulansbidrag och budgetjustering om 5,6 
mnkr för omkostnader avseende tomgångshyror på Edö 
vård- och omsorgsboende.

6. Nämnden begär budgetjustering om 3,0 mnkr för 
uppstartskostnader i samband med övergången till 
ombyggda delen av Edö vård- och omsorgsboende.

7. Nämnden begär budgetjustering om 2,5 mnkr för 
investeringsutgifter inför uppstarten av ombyggda Edö vård- 
och omsorgsboende.

8. Omedelbar justering.

Förslag till beslut
Ordföranden Lars Jilmstad (M) yrkade att nämnden skulle bifalla 
förvaltningens förslag.
 
Beslutsgång
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag.
 
Lars Jilmstad m fl (M), Peter Öberg (L), Sigrid Arrhenius (MP) och Malena 
Liedholm Ndounou (C) anmälde ett särskilt uttalande. I detta instämde Sofia 
Modigh (KD) med ett ersättaryttrande.
 
Kjell Backman m fl (S) och Marre Mayr m fl (V) anmälde ett särskilt 
uttalande.
 
Särskilt uttalande / ersättaryttrande
Lars Jilmstad m fl (M), Peter Öberg (L), Sigrid Arrhenius (MP) och 
Malena Liedholm Ndounou (C) / Sofia Modigh (KD)
 
Vi noterar med stor tillfredsställelse att förvaltningen inte bara har 
lyckats med att ha en ekonomi i balans utan också på flera områden 
flyttat fram stadsdelens positioner. Olika åtgärder har ökat 
tryggheten. Socialtjänsten noterar allt bättre resultat, inte minst när 
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det gäller insatser som riktar sig mot ungdomar. Det är mycket 
tillfredsställande att allvarssamtal med ungdomar som misstänks för 
brott kommer till stånd snabbt.
 
Att Edö fått demenscentrums diplom Stjärnmärkt är vi inom den 
styrande majoriteten stolta över.
 
Det är bland mycket annat också tillfredsställande att såväl 
korttidsfrånvaro som total frånvaro minskar.
 
Sammantaget har vår förvaltning visat att ett träget och 
målmedvetet förbättringsarbete är den rätta vägen till goda resultat.
 
Särskilt uttalande 
Kjell Backman m fl (S) och Marre Mayr m fl (V) 
 
Den borgerliga majoritetens budget för 2019 innebär stora 
besparingar inom flera verksamhetsområden. Många 
verksamhetsområden har inte fått tillräckliga medel för att möta 
löneökningar och övrig kostnadsutveckling – allt för att 
åstadkomma en skattesänkning på 16 öre. Samtidigt menar den 
borgerliga majoriteten att de satsar på kärnverksamheterna. Vi ser 
nu hur nedskärningarna drabbar stadsdelsnämndens verksamhet. 
 
Barn, kultur och fritid
Den borgerliga majoriteten skär ner i budgeten för barn, kultur och 
fritid och totalt minskade de stadens budget med 66 miljoner 2019. 
Samtidigt sker även nedskärningar av personal på biblioteken samt 
på kulturskolan med begränsningar i öppettiderna samt ett slimmat 
utbud av kurser som konsekvens. Det förebyggande arbetet för barn 
och unga försämras snabbt. En välutvecklad och fungerande 
förebyggande är verksamhet viktig för att skapa en sammanhållen 
stad där alla människor har jämlika livschanser. Det är också den 
främsta insatsen som kommunen kan erbjuda för att förebygga våld 
och kriminalitet. Att dra ner på budget för barn, kultur och fritid får 
anses som kontraproduktivt för en majoritet som påstår sig arbeta 
för en tryggare stad.  
 
Socialtjänst
Barnkonventionen blir lag 2020, därför behöver alla 
stadsdelsnämnder säkerställa att det finns goda förutsättningar för 
ett fungerade barnrättsarbete inom socialtjänsten 
Stadsdelsnämnderna behöver mer resurser för att möta förändringar 
i lagstiftningar som förmodas träda i kraft. Tvärtom är det 
uppenbart att det saknas resurser för att klara en alltmer ansträngd 
barn- och ungdomsvård med mer komplexa ärenden och ökat antal 
anmälningar. Vi ser nu stora underskott inom barn- och ungdom i 
flertalet stadsdelsnämnder och undrar hur detta ska gå att vända. 
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Socialsekreterarnas arbetsvillkor uppmärksammades under förra 
mandatperioden och det är viktigt att det arbetet fortsätter. 
 
Förskola
Den blågröna majoriteten har infört generella effektiviseringskrav 
även i förskolan, vilket leder till att det blir ännu svårare att minska 
barngruppernas storlek och öka kvaliteten i verksamheterna. 
 
Äldreomsorg
Äldreomsorgen har fått en kraftigt minskat budget 2019, även här 
har den blågröna majoriteten lagt höga generella 
effektiviseringskrav – detta på verksamheter som vi inte kan se har 
särskilt stora möjligheter att effektivisera. Vi har svårt att se hur 
äldreomsorgen ska utvecklas och bibehålla kvaliteten under dessa 
förutsättningar. Vi är också oroade över att hela det underskott som 
den rödgrönrosa majoriteten ärvde men lyckades arbeta bort nu är 
på väg tillbaka.
 

Handlingar i ärendet
 FAR 2019/385-1 (Godkänd - R 1) Tertialrapport 2
 FAR 2019/385-2 bilaga 1 Agressorapport T2 2019
 FAR 2019/385-3 bilaga 2 SDN18 T2 2019
 FAR 2019/385-4 bilaga 3 TRYGGHET Uppföljning av 

trygghetsinvestering Belysning Fagerlid
 FAR 2019/385-5 bilaga 4 TRYGGHET Uppföljning av 

trygghetsinvestering Friare sikt
 FAR 2019/385-6 bilaga 6 TRYGGHET Uppföljning av 

trygghetsinvestering Projektering belysning
 FAR 2019/385-7 bilaga 7 KLIMAT Uppföljning 

klimatinvesteringsprojekt Trädplantering
 FAR 2019/385-8 bilaga 5 TRYGGHET Uppföljning av 

trygghetsinvestering Minskad avfallsdumpning
 FAR 2019/385-9 bilaga 8 KLIMAT Uppföljning 

klimatinvesteringsprojekt Lastcykel och LED
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§ 9
Svar till Arbetsmiljöverket efter utförda inspektioner inom 
äldreomsorgen 
2019/000092

Beslut 
1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar till Arbetsmiljöverket i ärenden 
med diarienummer 2019/006605, 2019/006612, 
2019/006613 och 2019/006614.

2. Nämnden uppdrar åt förvaltningen att därutöver till 
Arbetsmiljöverket överlämna mer detaljerade svar på de 
specifika brister och krav som Arbetsmiljöverket tar upp i 
respektive inspektionsmeddelande. Dessa svar anmäls till 
nämnden vid sammanträdet den 24 oktober.

3. Nämnden uppdrar dessutom åt förvaltningen att hantera 
eventuella kompletteringar som Arbetsmiljöverket kan 
komma att begära och att återkomma till nämnden med en 
redovisning av dessa och av Arbetsmiljöverkets slutliga 
ställningstagande i ärendet.

Sammanfattning av ärendet 
Utifrån ett regeringsuppdrag har Arbetsmiljöverket genomfört 
tillsyn inom äldreomsorgen i Sverige. Tre av Farsta 
stadsdelsnämnds enheter inom äldreomsorgen har inspekterats: 
Postiljonen vård- och omsorgsboende, Ängsö vård- och 
omsorgsboende och Farsta Norra hemtjänst.

Av inspektionerna framgick att flera delar i nämndens etablerade 
arbetsmiljöarbete fungerade bra men brister konstaterades i delar av 
det förvaltningsövergripande och de inspekterade enheternas 
systematiska arbetsmiljöarbete. Inspektionerna visade att nämnden 
behövde komplettera, verksamhetsanpassa och i vissa fall upprätta 
nya rutiner för det systematiska arbetsmiljöarbetet. De nya och 
kompletterade rutiner som förvaltningen har arbetat fram utifrån 
Arbetsmiljöverkets krav återfinns på förvaltningsnivå, 
avdelningsnivå och enhetsnivå.

Arbetet med framtagandet av rutinerna har skett i nära samverkan 
mellan arbetsgivaren och fackliga företrädare.

Förslag till beslut
Ordföranden Lars Jilmstad (M) yrkade att nämnden skulle bifalla 
förvaltningens förslag.
 
Beslutsgång
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag.
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Handlingar i ärendet
 FAR 2019/92-10 (Godkänd - R 5) Svar till 

Arbetsmiljöverket efter utförda inspektioner inom 
äldreomsorgen

 FAR 2019/92-6 Resultatet av inspektionen 8 maj 2019 - 
inspektionsmeddelande, övergripande (bilaga 1)

 FAR 2019/92-5 Resultatet av inspektionen 16 april 2019 
Farsta Norra hemtjänst (bilaga 4)

 FAR 2019/92-4 Resultatet av inspektionen 12 april 2019 
Ängsö vård och omsorgsboende (bilaga 3)

 FAR 2019/92-3 Resultatet av inspektionen 11 april 2019, 
Postiljonens vård och omsorgsboende (bilaga 2)

 FAR 2019/92-8 Förteckning över rutiner (bilaga 5)
 FAR 2019/92-9 Handlingsplan för hygienutrymmen vid 

Postiljonen vård- och omsorgsboende (bilaga 6)
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§ 10
Styrkraft i funktionshinderspolitiken (SOU 2019:23) 
Svar på remiss från kommunstyrelsen
FAR 2019/421

Beslut 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på remissen av förslag till styrkraft i funktionshinderpolitiken 
(SOU 2019:23).

Sammanfattning av ärendet 
En särskild utredare har haft i uppdrag att se över styrningen och 
uppföljningen av den nya funktionshinderpolitiken som 
presenterades av regeringen och beslutades av riksdagen år 2017.

Det nya målet för funktionshinderspolitiken är att, med FN:s 
konvention om rättigheter för personer med funktionsnedsättning 
som utgångspunkt, uppnå jämlikhet i levnadsvillkor och full 
delaktighet för personer med funktionsnedsättning i ett samhälle 
med mångfald som grund.

Utredningen problematiserar kring olika utmaningar, pekar på 
möjligheter och vad som krävs för att nå det nya nationella målet. 
Bland annat pekar utredningen på att traditionella sätt att styra och 
följa upp politiken behöver prövas och utvecklas. Utredningen 
betonar även den avgörande roll som förtroendevalda på olika 
samhällsnivåer behöver ta om politiken ska förverkligas.

Förvaltningen delar den problembild och de möjligheter som 
utredaren pekar på. Vi har inget att invända mot de förslag som 
utredaren lyfter fram utan ställer oss positiva till att förslagen 
realiseras.

Förslag till beslut
Ordföranden Lars Jilmstad (M) yrkade att nämnden skulle bifalla 
förvaltningens förslag.
 
Beslutsgång
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag.

Handlingar i ärendet
 FAR 2019/421-2 (Godkänd - R 1) Styrkraft i 

funktionshinderpolitiken tjut
 FAR 2019/421-1.2 Betänkandet Styrkraft i 

funktionshinderspolitiken (SOU 201923)
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§ 11
Långsiktighet och stadga i arbetet framåt – en myndighet 
för romska frågor 
Svar på remiss från kommunstyrelsen
FAR 2019/399

Beslut 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på remissen av departementsskrivelsen Långsiktighet och 
stadga i arbetet framåt – en myndighet för romska frågor.

Sammanfattning av ärendet 
Kulturdepartement har fått i uppdrag av regeringen att utreda 
formerna för en myndighet för romska frågor. Bedömningen är att 
en sådan myndighet skulle skapa den stabilitet och långsiktighet 
som ett framgångsrikt arbete med att främja romers mänskliga 
rättigheter behöver. En myndighet är en tydlig markering om att 
regeringen inte accepterar att romers mänskliga rättigheter fortsätter 
att kränkas och att ansvaret för detta tillkortakommande är statens. 
En sådan myndighet skulle också komplettera det viktiga arbete 
som görs idag av regeringen, statliga och kommunala aktörer samt 
av det romska civilsamhället. Kulturdepartementets förslag är nu på 
remiss.

Förvaltningen har svårt att bedöma om det finns behov av en 
särskild myndighet för romska frågor. Vi är positiva till satsningar 
som synliggör, samlar och sprider kunskap om den nationella 
minoriteten romer. Vi är också positiva till att metoder utvecklas för 
att motverka antiziganism och diskriminering av romer.

Förslag till beslut
Ordföranden Lars Jilmstad m fl (M), Peter Öberg (L), Sigrid 
Arrhenius (MP) och Malena Liedholm Ndounou (C) yrkade att 
nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. I detta instämde 
Sofia Modigh (KD) med ett ersättaryttrande. I detta instämde även 
Kjell Backman m fl (S) och Marre Mayr m fl (V).
 
Leif Söderström (SD) yrkade att nämnden skulle avslå 
förvaltningens förslag och lade fram ett eget förslag – se 
Reservation nedan.
 
Beslutsgång
Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och fann att nämnden 
hade beslutat enligt förvaltningens förslag.
 
Reservation 
Leif Söderström (SD)
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1.) Att avslå förvaltningens förslag tillbeslut.
2.) Därutöver vill vi anföra följande.
 
Sverigedemokraterna delar förvaltningens tveksamhet om det finns 
behov av en särskild romsk myndighet. Romer som är svenska 
medborgare har enligt RF §1 samma medborgerliga status  som 
övriga svenska medborgare och uppbär därmed fullt ut - det i 
regeringsformen §2 grundlagsfästa skydd - mot diskriminering som 
övriga svenska medborgare. Dessutom tillkommer för romer de 
kulturellt baserade sär-rättigheter som stipuleras för de erkända 
nationella minoriteterna.
 
Kulturdepartementet som på uppdrag av regeringen utrett formerna 
för en eventuell romsk myndighet, menar att en romsk myndighet 
skulle skapa stabilitet genom att främja romernas mänskliga 
rättigheter. Alla svenska medborgares mänskliga rättigheter är 
garanterade genom Sveriges undertecknande av FN konventionen 
för mänskliga rättigheter. För att dessa rättigheter objektivt skall 
tillkomma samtliga medborgare ansvarar idag befintliga 
myndigheter, brott mot dessa rättigheter hanteras av rättsväsendets 
olika instanser baserat på en lagskrivning som gäller samtliga 
svenska medborgare.
 
Inrättande av en särskild myndighet för att främja just romers 
mänskliga rättigheter blir ett indirekt diskriminerande av andra 
etniska eller kulturella grupper som  inte har en särskild myndighet 
för att främja hanteringen av just deras frågor.
 
Sverigedemokraterna anser att alla medborgare skall behandlas 
objektivt och stå lika inför lagen och underkänner därför att romer 
skall särbehandlas eller tilldelas särskilda fördelar inom några 
områden.
 
Att tillgodose medborgarna med god samhällsvägledning och 
medborgarservice är en viktig uppgift för kommunen. 
Samhällsvägledning och service är dock något som alla svenska 
medborgare redan idag har tillgång till, även svenskar med romskt 
ursprung.
 
Mot bakgrund av ovanstående yrkar Sverigedemokraterna avslag på 
förvaltningens förslag till tjänsteutlåtande.
 
Det råder ingen tvekan om att romer och även andra idag erkända 
svenska minoriteter - i ett historiskt perspektiv - utsatts för rasistiskt 
drivna övergrepp av staten. De ansvariga för detta är i huvudsak 
Socialdemokratiska regeringar som under decennier drev 
systematisk rasforskning, tvångssteriliseringar och tandexperiment 
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på etniska minoriteter och utvecklingsstörda. Ett mörkt kapitel i 
svensk historia som aldrig får upprepas.
 
Referenser:
 
Regeringsformen 2018
https://filedn.com/ljdBas5OJsrLJOq6KhtBYC4/forarbeten/sfs/2018/
sfs-2018-1903.pdf
 
1§ All offentlig makt i Sverige utgår från folket. Den svenska 
folkstyrelsen bygger på fri åsiktsbildning och på allmän och lika 
rösträtt. Den förverkligas genom ett representativt och 
parlamentariskt statsskick och genom kommunal självstyrelse. Den 
offentliga makten utövas under lagarna.
 
2§ Den offentliga makten ska utövas med respekt för alla 
människors lika värde och för den enskilda människans frihet och 
värdighet. Den enskildes personliga, ekonomiska och kulturella 
välfärd ska vara grund-läggandemål för den offentliga 
verksamheten. Särskilt ska det allmänna trygga rätten till arbete, 
bostad och utbildning samt verka för social omsorg och trygghet 
och för goda förutsättningar för hälsa. Det allmänna ska främja en 
hållbar utveckling som leder till en god miljö för nuvarande och 
kommande generationer. Det allmänna ska verka för att 
demokratins idéer blir vägledande inom samhällets alla områden 
samt värna den enskildes privatliv och familjeliv. Det allmänna ska 
verka för att alla människor ska kunna uppnå delaktig-het och 
jämlikhet i samhället och för att barns rätt tas till vara. Det allmänna 
ska motverka diskriminering av människor på grund av kön, 
hudfärg, nationellt eller etniskt ursprung, språklig eller religiös 
tillhörighet, funktionshinder, sexuell läggning, ålder eller andra 
omständigheter som gäller den enskilde som person. Samiska 
folkets och etniska, språkliga och religiösa minoriteters möjligheter 
att behålla och utveckla ett eget kultur- och samfundsliv ska 
främjas. Lag (2010:1408)
 
En myndighet för Romska frågor - Departementsskrivelse
https://edokmeetings.stockholm.se/welcome-sv/namnder-
styrelser/farsta-stadsdelsnamnd/mote-2019-09-
26/agenda/departementsskrivelsen-langsiktighet-och-stadga-i-
arbetet-framat-en-myndighet-for-romska-fragor-ds-
201915pdf?downloadMode=open
SOU 2016:44 Slutbetänkande av Kommissionen mot antiziganism
https://filedn.com/ljdBas5OJsrLJOq6KhtBYC4/forarbeten/sou/2016
/sou-2016-44.pdf
 
Antiziganismen i Sverige
http://motantiziganism.se/wp-
content/uploads/2015/12/Antiziganismen-i-Sverige.pdf
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Ersättaryttrande
Sofia Modigh (KD)
 
Om jag hade haft förslags- och rösträtt hade jag yrkat att nämnden 
skulle besluta enligt förvaltningens förslag.

Handlingar i ärendet
 FAR 2019/399-2 (Godkänd - R 1) myndighet för romska 

frågor - tjut
 FAR 2019/399-1.2 Departementsskrivelsen Långsiktighet 

och stadga i arbetet framåt - en myndighet för romska frågor 
(Ds 2019:15)
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§ 12
Övergång till digital huvudakt inom socialtjänsten, 
överförmyndarverksamhet och kommunal hälso- och 
sjukvård 
Svar på remiss från kommunstyrelsen
FAR 2019/325

Beslut 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på remissen av förslag om övergång till digital huvudakt inom 
socialtjänsten, överförmyndarnämnden och kommunal hälso- och 
sjukvård.

Sammanfattning av ärendet 
På uppdrag av kommunfullmäktige har stadsledningskontoret 
lämnat förslag till att socialtjänsten och den kommunala hälso- och 
sjukvården huvudsakligen övergår från fysiska huvudakter i 
pappersform till digitala huvudakter samt arkivering i digital form. 
Huvudsyftet med övergången är att effektivisera 
handläggningsstödet och förenkla administrationen.

Förvaltningen ställer sig positiv till den föreslagna digitaliseringen.

Förslag till beslut
Ordföranden Lars Jilmstad (M) yrkade att nämnden skulle bifalla 
förvaltningens förslag.
 
Beslutsgång
Arne Fredholm (M) anmälde jäv och lämnade sammanträdet medan 
ärendet behandlades.
 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag.

Handlingar i ärendet
 FAR 2019/325-2 (Godkänd - R 1) Övergång till digital 

huvudakt - tjut
 FAR 2019/325-1.1 Kopia av godkänt tjänsteutlåtande: KS 

2019/948 Tjänsteutlåtande

Sida 22 (32)



Farsta stadsdelsnämnd Protokoll nr 4/2019

2019-09-26

§ 13
Regional överenskommelse om samverkan vid 
utskrivning från sluten hälso- och sjukvård i Stockholms 
län 
Svar på remiss från kommunstyrelsen
FAR 2019/333

Beslut 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på remissen av förslag till regional överenskommelse om 
samverkan vid utskrivning från sluten hälso- och sjukvård i 
Stockholms län.

Sammanfattning av ärendet 
Den 1 januari 2018 trädde lagen om samverkan vid utskrivning från 
sluten hälso- och sjukvård i kraft. Lagen skapar för båda parter, 
Region (tidigare landsting) och kommun, en gemensam målbild 
med patienten i fokus. I den samordnade vården och omsorgen är 
arbetet med utskrivningsprocessen en del som syftar till att ingen 
ska behöva vara kvar på sjukhus när hen inte behöver det. Med 
patienten i fokus ska Region och kommun samordna insatser på alla 
nivåer.

Ett förslag till en långsiktig överenskommelse för somatisk 
slutenvård har tagits fram samt ett förslag på övergångsregel för 
utskrivning från psykiatrisk slutenvård. Förslaget avser val av 
betalningsmodell och antalet fristdagar fram till att kommunens 
betalningsansvar inträder. Betalningsansvaret omfattar patienter 
inom slutenvården som bedömts utskrivningsklara, som är bokförda 
i kommunen. För Stockholms stad föreslås att genomsnittliga dagar 
beräknas och att betalningsansvar fastställs per stadsdelsnämnd och 
inte för kommunen som helhet.

Förvaltningen anser att en samsyn kring ansvar, roller och målbild 
skapar ökade förutsättningar för vidare samverkan mellan 
kommunen och Regionen. Förslaget kommer att ställa ökade krav 
på Stockholms Trygghetsjours jourhandläggare som handlägger 
biståndsärenden utanför kontorstid. De ökade kraven berör även 
utförarverksamheter som kommer att behöva ta emot nya brukare 
med kortare varsel. Förvaltningen anser även att gemensamma 
uppföljningar av överenskommelsen är av vikt för att säkra 
efterlevnaden.

Förslag till beslut
Ordföranden Lars Jilmstad (M) yrkade att nämnden skulle bifalla 
förvaltningens förslag.
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Beslutsgång
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag.

Handlingar i ärendet
 FAR 2019/333-5 (Godkänd - R 1) Samverkan vid 

utskrivning från sluten hälso- och sjukvård - tjut
 FAR 2019/333-1.1 Regional överenskommelse om 

samverkan vid utskrivning från sluten hälso- och sjukvård i 
Stockholms län

 FAR 2019/333-4.1 Bilaga till Regional överenskommelse 
om samverkan vid utskrivning från sluten hälso- och 
sjukvård i Stockholms län
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§ 14
Svar från trafiknämnden om snöröjning och 
halkbekämpning i Fagersjö för att kollektivtrafiken ska 
kunna fungera 
Svar på skrivelse från stadsdelsnämnden
FAR 2019/336

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger trafiknämndens svar på 
stadsdelsnämndens skrivelse om halkbekämpning i Fagersjö till 
handlingarna.

Sammanfattning av ärendet 
Stadsdelsnämnden skickade en skrivelse till trafiknämnden den 8 
mars 2018 om bristfällig snöröjning och halkbekämpning i 
Fagersjö. På grund av halka händer det att bussar inte kommer 
uppför backarna på Havsörnsvägen. Stadsdelsnämnden uppmanar 
trafiknämnden att uppdra till sin förvaltning att i samarbete med 
Farsta stadsdelsförvaltning, entreprenörer och landstingets 
trafikförvaltning ta fram en åtgärdsplan.

Trafiknämnden har behandlat skrivelsen och lämnat ett svar den 13 
juni 2019. Till följd av kritik från flera håll har trafiknämnden 
genomfört både en intern och en extern revision. Den externa 
revisionen har bland annat lett till polisanmälan av entreprenören. 
Den interna revisionen har lett till en omorganisation för att renodla 
verksamheten. Fokus kommer att läggas på att utveckla 
beställarrollen, att tydliggöra processer och arbetssätt samt att 
förbättra kontroll och uppföljning av entreprenader.

Förslag till beslut
Ordföranden Lars Jilmstad (M) yrkade att nämnden skulle bifalla 
förvaltningens förslag.
 
Beslutsgång
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag.

Handlingar i ärendet
 FAR 2019/336-2 (Godkänd - R 1) Svar från trafiknämnden 

om halkbekämpning i Fagersjö, tjut
 FAR 2019/336-1.3 Beslut från trafiknämnden den 13 juni 

2019 (4/6)
 FAR 2019/336-1.2 Beslut från trafiknämnden den 13 juni 

2019 (3/6)
 FAR 2019/336-1.5 Beslut från trafiknämnden den 13 juni 

2019 (6/6)
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§ 15
Protokoll från pensionärsrådet den 16 september 2019 
FAR 2019/273

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger protokollet från pensionärsrådets 
sammanträde den 16 september till handlingarna.

Förslag till beslut
Ordföranden Lars Jilmstad (M) yrkade att nämnden skulle lägga 
protokollet till handlingarna.
 
Beslutsgång
Nämnden beslutade enligt ordförandens förslag.

Handlingar i ärendet
 FAR 2019/273-4 Protokoll pensionärsrådet 190916
 FAR 2019/273-5 Protokoll pensionärsrådet 190916 bilaga
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§ 16
Protokoll från rådet för funktionshinderfrågor den 16 
september 2019 
FAR 2019/274

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger protokollet från funktionshinderrådets 
sammanträde den 16 september till handlingarna.

Förslag till beslut
Ordföranden Lars Jilmstad (M) yrkade att nämnden skulle lägga 
protokollet till handlingarna.
 
Beslutsgång
Nämnden beslutade enligt ordförandens förslag.

Handlingar i ärendet
 FAR 2019/274-7 protokoll funktionshinderrådet 190916
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§ 17
Stadsdelsdirektörens beslut enligt delegering och övriga 
anmälningsärenden 
2019/000008

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger sammanställningen till handlingarna.

Sammanfattning av ärendet 
Här redovisas en sammanställning över beslut som 
stadsdelsdirektörens har fattat enligt delegering och övriga 
anmälningsärenden, bland annat sådana beslut i andra kommunala 
instanser och hos externa myndigheter som rör stadsdelsnämnden.
 
Följande beslut av direktören anmäldes:
 
2019-09-02: Vidaredelegering till förvaltningschefen vid Enskede-
Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning att genomföra upphandling av 
ramavtal fär städtjänster i verksamhetslokaler. Dnr FAR 2019/420. 
((Enligt nämndbeslut 2019-05-23, dnr FAR 2019/245.)

Förslag till beslut
Ordföranden Lars Jilmstad (M) yrkade att nämnden skulle lägga 
sammanställningen till handlingarna.
 
Beslutsgång
Nämnden beslutade enligt ordförandens förslag.

Handlingar i ärendet
 FAR 2019/8-13 Sammanställning stadsdelsdirektörens beslut 

och övriga anmälningsärenden 190926
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§ 18
Nämndens frågor och information från förvaltningen 
 
Följande skrivelser lämnades in.
 
Vilka blir konsekvenserna av att det saknas resurser för att 
klara en alltmer ansträngd barn- och ungdomsvård? (bilaga 1)
Kjell Backman m fl (S) och Marre Mayr m fl (V)
 
Bjud in Polisen till stadsdelsnämndens Öppna forum (bilaga 2)
Leif Söderström (SD)
 
BESLUT
1. Nämnden uppdrar åt förvaltningen att bereda skrivelsen från 
Socialdemokraterna och Vänsterpartiet till ett kommande 
sammanträde. 
2. Nämnden besvarar skrivelsen från Sverigedemokraterna genom 
att konstatera att nämnden är öppen för att då och då få besök av 
Polisen under Öppet forum. 
 
 
Ordföranden föreslog att hela nämnden får i uppdrag att delta vid den 
informationsdag om nästa års verksamhetsplan som förvaltningen 
anordnar fredag den 22 november på Farsta gård.
 
BESLUT
Nämnden uppdrar åt ledamöter och ersättare att delta vid 
informationsdagen om nästa års verksamhetsplan fredag den 22 
november. 
 
 
Ordföranden avslutade den öppna delen av sammanträdet.
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Justerarnas signatur                                                                                  Utdragsbestyrkande  

 

 

 

 

 

 

 

Vilka blir konsekvenserna av att det saknas resurser för att klara en alltmer 

ansträngd barn- och ungdomsvård? 

 

Stadsdelsnämndens individ och familjeomsorg prognosticerar ett underskott om 6 

miljoner varav barn- och ungdomvården står för 4 miljoner enligt tertialrapport 2. Det är 

uppenbart att det saknas resurser för att klara en alltmer ansträngd barn- och ungdomsvård 

med mer komplexa ärenden och ökat antal anmälningar om barn som far illa. Faktum är 

att alla stadsdelsnämnder utom tre stycken (innerstaden) prognosticerar ett underskott.  

 

Vi röda partier anser att barn och ungdomsvården inte ska utsättas för besparingskrav eller 

anställningsstopp utan ska ha en budget som rymmer behoven av insatser samt den 

personalstyrka som behövs. Det är på barn- och ungdomsenheterna anmälningar om barn 

som far illa av exempelvis våld i hemmiljön, unga i kriminalitet eller övergrepp mot barn 

utreds. Barn- och ungdomsvården placerar de barn som behöver vård utanför hemmet och 

socialsekreterarna behöver en bra arbetsmiljö för att klara sitt viktiga uppdrag. Antalet 

anmälningar om barn som far illa har ökat stadigt de senaste åren i staden och i andra 

storstäder och 44 % av barnen i Sverige har någon gång utsatts för våld av en vuxen. 

Samtidigt har socialsekreterarnas arbetsvillkor uppmärksammats inte minst under förra 

mandatperioden då den rödgrönrosa majoriteten la mycket arbete och resurser för att 

komma till rätta med arbetsmiljön och budgeten på barn- och ungdomsvården som i 

många års tid varit underfinansierad.  

 

Mot bakgrund av detta undrar vi: 

 

1. Vilka konsekvenser får underskottet för barn- och ungdomsvården i Farsta 

stadsdelsområde och för de unga som behöver stöd?  

2. Vilka besparingsåtgärder planeras och kommer detta innebära minskad 

personalstyrka?  

3. Hur påverkas handlingsplanen för förbättrade arbetsvillkor för socialsekreterare av 

den allt mer ansträngda ekonomiska situationen? 

 

 

 

Kjell Backman m fl (S) Marre Mayr m fl (V) 
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Justerarnas signatur                                                                                  Utdragsbestyrkande  

 

 

 

 

 

Bjud in Polisen till stadsdelsnämndens Öppna forum 

 

Sverigedemokraterna föreslår att stadsdelsnämnden bjuder in Polisen att i samband med 

stadsdelsnämndens reguljära möten närvara vi det öppna forumet och därigenom ges ökad 

möjlighet till ömsesidigt informationsutbyte med allmänhet, nämnd och förvaltning. 
 

Bakgrund: 
Vid gruppledarmötet med förvaltningen inför första SDN mötet efter sommaren ställdes 

frågan hur läget varit i stadsdelen. Förvaltningen svarade att det varit lugnt och verkar inte 

varit informerad om det mycket uppmärksammade och hemska gisslan dramat som 

utspelades i stadsdelen under sommaren.  
 

I nyheterna har rapporterades om att en man i 40-årsåldern boende i Farsta, efter att ha 

köpt av narkotika från några lokala ungdomar, tagits som gisslan i sin egen lägenhet och 

under en veckas tid grovt misshandlats under tortyrliknande former bland annat användes 

kniv för att rista text i hans kropp, fester arrangerades i hans lägenhet dit utomstående 

ungdomar bjöds in, offret lyckades så småningom om fly vilket resulterade i att media 

fick kännedom om händelsen 
 

Nyligen, den 16e september inträffar ännu en uppseendeväckande händelse i stadsdelen 

då det rapporteras om att insatsstyrkan stormat en lägenhet i Hökarängen och där gripit 

två grovt kriminella. Det verkar som om det i Farsta stadsdel pågår grov kriminalitet som 

förvaltningen och nämnden inte är riktigt medveten om. 
 

Sverigedemokraterna ser med oro på utvecklingen av hur den grova, hänsynslösa 

brottsligheten tycks etablera sig i stadsdelen. Det är därför önskvärt att 

informationsutbytet mellan Polisen, allmänheten, nämnden och förvaltningen – förbättras. 

Sverigedemokraterna förslår därför att stadsdelsnämnden bjuder in Polisen att i samband 

med stadsdelsnämndens möten närvara vi det öppna forumet och därigenom öka 

möjligheten till ömsesidigt informationsutbyte. 
 

 

Referenser: 
 

https://www.aftonbladet.se/nyheter/a/K3aO37/man-holls-fange-i-en-vecka--utsattes-for-

tortyrliknande-misshandel 

 

https://www.expressen.se/nyheter/krim/just-nu-internationellt-efterlysta-mannen-

gripna/?fbclid=IwAR2kCVfnB1ZsHXsl4fpMyomGBiAUEYFKog-

Qw_F24vilSWYuTB0YfeAZK2U 
 

 
Leif Söderström (SD) 
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